

MINUTES OF PROCEEDINGS

WEDNESDAY, SEPTEMBER 25, 1991

(1)

[Text]

The Special Joint Committee on a Renewed Canada met at 3:12 o'clock p.m. this day, in Room 253-D, Centre Block, for the purpose of organization.

Representing the Senate: The Honourable Senators E. William Barootes; Gérald Beaudoin; Claude Castonguay; Royce Frith; Daniel Hays; Michael Kirby; Michael Meighen; Donald Oliver; Maurice Riel and Nancy Teed.

Representing the House of Commons: Jack Anawak; Jean-Pierre Blackburn; Gabriel Desjardins; Dorothy Dobbie; Benno Friesen; Jean-Robert Gauthier; Albina Guarnieri; Ken Hughes; David MacDonald; Russell MacLellan; Paul Martin; Lorne Nystrom; André Ouellet; Ross Reid; John Reimer; Jean-Marc Robitaille; Monique Tardif and Marcel R. Tremblay.

Other Senators present: Pat Carney; Mabel Deware; Joyce Fairbairn; Stanley Haidasz; Gildas Molgat and John Stewart.

Other Members present: Ethel Blondin; Philip Edmonston; François Gérin; Lynn Hunter; Howard McCurdy; Svend Robinson and Ian Waddell.

Appearing: The Right Honourable Joe Clark, Minister responsible for Constitutional Affairs.

Witnesses: Jocelyne Bourgon, Associate Secretary to the Cabinet, Federal Provincial Relations; John Tate, Deputy Minister, Department of Justice.

Pursuant to its Orders of Reference dated Wednesday, June 19, 1991 and Friday, June 21, 1991 the Committee commenced its study of the Government of Canada's proposals for a Renewed Canada.

The Joint Clerks presided over the elections of the Joint Chairmen.

On motion of Nancy Teed, it was agreed,—That the Honourable Senator Claude Castonguay be elected as Joint Chairman.

On motion of John Reimer, it was agreed,—That Dorothy Dobbie be elected as Joint Chairman.

Dorothy Dobbie took the Chair.

Ken Hughes moved,—That the Committee print 550 copies of its *Minutes of Proceedings and Evidence*, as established by the Board of Internal Economy, as well as a further 1,000 copies at the committee's own expense.

After debate, the motion was agreed to.

On motion of Jean-Robert Gauthier, it was agreed,—That the proceedings of the Committee be broadcast via television and radio by the House of Commons Broadcasting Service pursuant to the principles and practices governing the broadcasting of the House of Commons, and that the Joint Chairmen seek an order from the House of Commons giving priority to the broadcasting of the proceedings of the Committee when the House is not sitting and immediately after the broadcasting of the proceedings of the House when the House is sitting.

PROCÈS-VERBAL

LE MERCREDI 25 SEPTEMBRE 1991

(1)

[Traduction]

Le Comité mixte spécial sur le renouvellement du Canada tient aujourd'hui sa séance d'organisation à 15 h 12, dans la salle 253-D de l'édifice du Centre.

Représentant le Sénat: Les honorables sénateurs E. William Barootes, Gérald Beaudoin, Claude Castonguay, Royce Frith, Daniel Hays, Michael Kirby, Michael Meighen, Donald Oliver, Maurice Riel et Nancy Teed.

Représentant la Chambre des communes: Jack Anawak, Jean-Pierre Blackburn, Gabriel Desjardins, Dorothy Dobbie, Benno Friesen, Jean-Robert Gauthier, Albina Guarnieri, Ken Hughes, David MacDonald, Russell MacLellan, Paul Martin, Lorne Nystrom, André Ouellet, Ross Reid, John Reimer, Jean-Marc Robitaille, Monique Tardif et Marcel R. Tremblay.

Autres sénateurs présents: Pat Carney, Mabel Deware, Joyce Fairbairn, Stanley Haidasz, Gildas Molgat et John Stewart.

Autres députés présents: Ethel Blondin, Philip Edmonston, François Gérin, Lynn Hunter, Howard McCurdy, Svend Robinson et Ian Waddell.

Comparait: Le très honorable Joe Clark, ministre responsable des Affaires constitutionnelles.

Témoins: Jocelyne Bourgon, secrétaire associée du Cabinet pour les Relations fédérales-provinciales; John Tate, sous-ministre, ministère de la Justice.

Conformément à ses ordres de renvois des mercredi 19 et vendredi 21 juin 1991, le Comité entreprend d'étudier les propositions du gouvernement du Canada relatives au renouvellement du Canada.

Les cogreffiers président à l'élection des coprésidents.

Sur motion de Nancy Teed, il est convenu,—Que l'honorable sénateur Claude Castonguay soit élu coprésident.

Sur motion de John Reimer, il est convenu,—Que Dorothy Dobbie soit élue coprésidente.

Dorothy Dobbie prend place au fauteuil.

Ken Hughes propose,—Que le Comité fasse imprimer 550 exemplaires de ses *Procès-verbaux et témoignages*, suivant les directives du Bureau de régie interne, ainsi que 1 000 autres à ses propres frais.

Après débat, la motion est adoptée.

Sur motion de Jean-Robert Gauthier, il est convenu,—Que les audiences du Comité soient diffusées à la radio et à la télévision par les Service de radio-télédiffusion de la Chambre des communes en conformité des principes et pratiques en vigueur; que les coprésidents demandent à la Chambre de donner priorité à la diffusion des audiences du Comité quand la Chambre ne siège pas, ou qu'elle ait lieu tout de suite après les séances de la Chambre.